
آرمان ملی: در حالی که قرار بود نجمه خدمتی با توجه به 
افزایش رکوردهایش در مسابقات اخیر به جام جهانی مونیخ 
ج  اعزام شود، اما فدراسیون نام او را از فهرست اعزامی ها خار
کرد و حتی با هزینه شخصی هم اجازه نداد او به این مسابقات 

اعزام شود. 
   اتفاق عجیب

تیراندازان ایرانی برای المپیک پاریس ۴ سهمیه گرفته اند. 
این سهمیه ها جز هانیه رستمیان که تجربه حضور در المپیک 
توکیو را دارد توسط جوانترین های تیم ملی به دست آمده 
است. سهمیه تیراندازی به شخص تعلق ندارد و برای کشور 
به دست می آید. در این شرایط گمانه های زیادی در مورد 
گرفته اند به  که سهمیه المپیک  اعزام نشدن تیراندازانی 
گوش می رسد و به گفته کارشناسان این رشته شاید یکی از 
دغدغه ها و نگرانی این روزهای المپین ها و افت رکوردهایشان 
همین موضوع باشد. در این بین نباید از نقش فدراسیون، 
کمیته فنی در افزایش این نگرانی ها غافل شد؛  مربیان و 
فدراسیونی که در خیلی موارد یک بام و دو هوا رفتار می کند. 
اعزامی  آخرین مسابقه  ایسنا نوشت: جام جهانی مونیخ 
که با  تیم ملی تفنگ و تپانچه قبل از المپیک پاریس بود 
حاشیه های زیادی همراه شد. حتی یکی دو روز قبل از اعزام 
هم ترکیب تیم ملی بسته نشده بود و همچنان از تعداد نفرات 
اعزامی کاسته می شد. عجیب ترین اتفاق حذف ورزشکار 
جایگزین برای المپین های تفنگ و اعزام دو تیرانداز مرد بود. 
با وجودی که طبق شنیده ها قرار بود نجمه خدمتی با توجه 
به افزایش رکوردهایش در مسابقات اخیر به عنوان رزرو دو 
المپین تفنگ به این مسابقات اعزام شود، اما فدراسیون نام 
ج کرد و حتی با هزینه شخصی  او را از فهرست اعزامی ها خار

هم اجازه نداد او به این مسابقات اعزام شود و پاسپورتش را 
هم ضبط کرد. 

   صحبت خدمتی 
بانوی ملی پوش تفنگ ایران با گلایه از تبعیض هایی که در 
کم است، گفت: متاسفانه به رغم آنکه می خواستم  تیراندازی حا
و  بروم  به میدان  با هزینه شخصی در جام جهانی مونیخ 
تجهیزاتم را به روز کنم، اما فدراسیون نه تنها اجازه این کار را 
نداد بلکه پاسپورتم را هم نگه داشت تا نتوانم خودم را به این 
مسابقات برسانم. نجمه خدمتی در گفت وگو با ایرنا به شرایط 
این روزهای فدراسیون تیراندازی اشاره کرد و اظهار داشت: 
در شرایطی که نفر اول رنکینگ تیراندازی بودم و در مسابقات 
اخیر بهترین عملکرد را در بین تیراندازان به ثبت رسانده بودم، 
اما در کمال تعجب در لحظه آخر اسم من را از فهرست نفرات 
اعزامی خط زدند و گفتند به دلیل شرایط مالی، تنها نمایندگان 
المپیکی ایران به جام جهانی مونیخ اعزام می شوند. وی ادامه 
داد: وقتی این موضوع مطرح شد به فدراسیون پیشنهاد دادم 
با هزینه شخصی به آلمان بروم تا بتوانم تجهیزاتم را به روز کنم، 
اما فدراسیون این پیشنهاد را قبول نکرد. این بانوی تیرانداز 
کید کرد:  با گلایه از تبعیض هایی که در این رشته وجود دارد، تا
وقتی اسم من در فهرست صدور روادید بود و ویزای آلمان هم 
برایم صادر شد، اجازه ندادند همراه تیم بروم، اما نکته عجیب 
ماجرا این بود که پاسپورتم را هم در فدراسیون نگه داشتند و 
گفتند یا باید ویزای آلمان را باطل کنم یا باید صبر کنم تا زمان 
آن تمام شود تا بتوانم مدارکم را تحویل بگیرم. خدمتی گفت: 
نمی دانم مشکل فدراسیون با من چیست ؟  در المپیک قبلی 
هم اجازه ندادند در رشته تخصصی خودم شرکت کنم و به 
جای من فاطمه کرم زاده تیر زد و من در سه وضعیت به میدان 

رفتم. در تیراندازی همه رکوردها ثبت می شود، بروند و ببینند 
چه کردم و چرا نباید به آلمان می رفتم؟ این حضور برای من 
خیلی موثر بود چون می توانستم با هزینه شخصی تمامی 
تجهیزاتم را به روز کنم اما اجازه ندادند و وقتی هم پیگیری 
می کنم جواب مشخصی نمی دهند. وی ادامه داد: این اتفاقات 
حساب شده و طبق برنامه ریزی پیش می رود، در مسابقات 
کو آذربایجان تنها تیراندازی بودم که موفق شدم در تفنگ  با
سه وضعیت به مرحله بعدی صعود کنم اما حتی خبرش را 
هم منتشر نکردند. از سویی دیگر همه فکر می کنند ما حقوق 
ماهانه دریافت می کنیم اما من الان حدود ۷ ماه است که نه 
تنها حقوق نگرفته ام بلکه فدراسیون من را مجبور کرد تا تعهدی 
گرامی ام هم تبلیغات  را امضا کنم که در صفحه شخصی اینستا
نداشته باشم و به صورت محدود فعالیت کنم و باید پرسید 
من که تمام وقتم در تیراندازی می گذرد و شغلی هم ندارم، 
از کجا باید هزینه های زندگی و ورزشم را تامین کنم؟ خدمتی 
گفت: چون در آستانه اعزام بودیم مجبور شدم این تعهدنامه 
را امضا کنم اما وقتی اسمم را خط زدند و دو نفر دیگر را به تیم 
اضافه شدند، متوجه شدم موضوع به این سادگی ها نیست. 
من باید همه وسایلم را خودم تامین کنم اما فدراسیون برای 
، هم سلاح می خرد و هم لباس و تجهیزات را  یک ورزشکار دیگر
مهیا می کند. خوشبختانه حوزه ورزش بانوان وزارت ورزش در 
جریان این اتفاقات قرار گرفت و امیدوارم امروز کسی باشد که 
به من یک پاسخ شفاف و صریح بدهد که مشکل فدراسیون 

با من چیست؟ 
   نظر فدراسیون 

حسن ذوالفقاری کارشناس تیراندازی و عضو کمیته فنی 
تیراندازی در مورد اعزام نشدن تیراندازان رزرو به جام جهانی 
مونیخ گفت: لازم نبود تیراندازان رزرو به این مسابقات اعزام 
شوند. سهمیه ها و نفرات اعزامی به المپیک مشخص هستند. 
کنند. افرادی  برخی می خواهند در تیم ملی تشنج ایجاد 
هستند که هیچ چیز را رعایت نمی کنند و همه چیز را برای خود 
کنون هر کسی جز المپیکی ها به جام جهانی  می خواهند. ا
می رفت و رکورد بهتر می زد درخواست داشت که جایگزین 
المپیکی ها شود و ایجاد حق برای خود داشت. به گزارش 
ایسنا، این در حالی است که فدراسیون در مورد اهداف پروازی 
نظر دیگری دارد. محمد بیرانوند در تراپ با وجود سن خیلی 
کم برای اولین بار در تاریخ، سهمیه المپیک گرفته است، اما با 
دو رزرو )بابک یگانه و محمدحسین پرورش نیا( به مسابقات 
جام جهانی ایتالیا اعزام شد. نریمان نیکخو سرمربی تیم ملی 
اهداف پروازی در خصوص اعزام دو رزرو همراه بیرانوند به 
ایسنا گفت: در این اردو علاوه بر محمد بیرانوند که سهمیه 
المپیک دارد دو ملی پوش دیگر نیز به عنوان رزرو در کنار 
تیم خواهند بود. بابک یگانه و محمدحسین پرورش نیا 
ملی پوشان جایگزین هستند که باید آنها را در سطح بالایی 
خ داد  گر یک درصد اتفاقی برای المپین مان ر نگه داریم تا ا

جایگزینی البته با بازده کمتر داشته باشیم. 
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ضبط پاسپورت خدمتی 

در فدراسیون تیراندازی چه خبر است؟ 

پاداش میلیاردی فدراسیون  
وزنه برداری برای طلای المپیک

وزنه برداری ایران در المپیک پاریس دو سهمیه 
در دسته ۸۹ و فوق سنگین دارد. علی داودی و 
مصطفی جوادی دو نماینده ایران در المپیک 
پاریس هستند و فدراسیون برای ایجاد انگیزه در 
وزنه برداران از پرداخت پاداش در صورت کسب 
مدال و پرداخت حقوق در صورت زدن وزنه های 
تعیین شده قبل از المپیک خبر داد. سجاد 
انوشیروانی رئیس فدراسیون در مورد برنامه 
خود برای ایجاد انگیزه در وزنه برداران به ایسنا 
گفت: پاداش هایی را تعیین کرده ایم و در صورت 
گرفتن مدال طلا ۱. ۵ میلیارد تومان، مدال نقره 
۷۰۰ میلیون تومان و مدال برنز ۵۰۰ میلیون تومان 
دریافت می کنند. وزنه هایی هم مشخص شده 
و به کادر فنی سپرده ایم که تا المپیک هر چند 
بار آن وزنه ها را تکرار کنند با نظر کادر فنی پاداش 
می گیرند و تلاش می کنیم این کار را دو، سه بار تا 
المپیک تکرار کنیم. قرار است که سرمربی تیم ملی 
گزارش ها را بدهد و سپس مبالغ را مشخص کنیم. 

ویژه

موسیالا بازیکن تی ملی آلمان 
با وجود اینکه فقط یک شوت 
داشت و این شوت هم به گل 
تبدیل شد و همچنین پاس 
گلی هم ارسال نکرد، با وجود 
74 دقیقه بازی در ترکیب اصلی 
جایزه بهترین بازیکن را به دست 

آورد. 

یامگا اخیرا ویدئویی را از 
خودش به اشتراک گذاشته که 
در این ویدئو در ساحل فرانسه 
همراه با چند کودک مشغول 
فوتبال بازی کردن است تا بعد 
از مدت ها شاهد پا به توپ 

شدن این بازیکن باشیم. 

علی شجاعی هافبک چپ پای 
تیم فولاد که در آخرین فصل 
فوتبال سیدجلال همراه او در 
پرسپولیس بازی کرد نیز بعد 
از استراحت یکی دو هفته ای 
ر  کنا ر  د ا  ر د  خو ت  ینا تمر
سیدجلال حسینی به صورت 

انفرادی آغاز کرده است. 

ت
شــ

س نو
عک

        تمرین   بهترین شروع یامگا

گفتوگو

فراز فاطمی مهاجم سابق استقلال و کارشناس 
و  نویی  قلعه  امیر  وضعیت  مورد  در  فوتبال 
گردانش در مقدماتی جام جهانی صحبت  شا
کرد. وی معتقد است ایران در این بازی نیاز 
چندانی به برد نداشت و به همین دلیل با تمام 

وجود به حمله نپرداخت. 
* در خصوص وضعیت فعلی تیم ملی چه 

نظری دارید؟
 امیر قلعه نویی نتایج خوبی گرفته و در جام 
ملت ها هم خوب کار کرد. اعضای تیم بازی به 
بازی بهتر می شوند و بعید می دانم مشکلی در راه 
رسیدن به جام جهانی داشته باشیم زیرا شرایط 

به طور کلی خوب است. 
از  انتقادات  خصوص  در  شما  *نظر 

دستیارهای امیر قلعه نویی چیست؟
 دستیاران وی یا بازیکنان نامی بودند یا 
انسان هایی با دانش. و قلعه نویی یک مربی 
بزرگ و باتجربه است. خودش بهتر از هر کسی 
می تواند تشخیص دهد که کادر باید تقویت 
. به او اعتماد دارم و به نظرم بهترین  شود یا خیر
انتخاب را می کند. همان طور که گفتم او بهترین 

تصمیم را در این زمینه خواهد گرفت. 
* عملکرد تیم ملی مقابل ازبکستان را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
 ایران در این بازی نیاز چندانی به برد نداشت و 
به همین دلیل با تمام وجود به حمله نپرداخت. 
ازبکستان دیگر آن تیم ضعیف نیست و به یک 
قدرت تبدیل شده است. قطعا فشار سفر به 
هنگ کنگ هم روی بازیکنان تاثیر داشت. در 

مجموع تساوی، اتفاق بدی نبود. 
*این روزها صحبت از فساد در فوتبال و البته 

دستگیری برخی افراد است!
حال  در  مساله  این  که  خوشحالم  واقعا   
پیگیری است. باید پیگیری شود و فوتبال مان 
ک تر از این حرف ها ببینیم. از پیگیری این  را پا

ماجرا استقبال می کنم. 

فاطمی: 
ایران در بازی با 

ازبکستان نیاز چندانی 
به برد نداشت

: برای طلا به پارالمپیک   بختیار
۲۰۲۴ پاریس می روم

تسنیم: تیم  ملی پاراوزنه برداری کشورمان که 
برای حضوری موفق در بازی های پارالمپیک 
2۰2۴ پاریس آماده می شود، در هفته جاری 
برای شرکت در رقابت های جام جهانی راهی 
گرجستان خواهد شد. این رویداد از آن جهت 
اهمیت دارد که آخرین گام برای تثبیت سهمیه 
حضور در پارالمپیک به شمار می رود و همچنین 
آخرین رویداد رسمی ملی پوشان قبل از حضور 
در پارالمپیک 2۰2۴ است. یکی از ملی پوشان 
محسن  می شود،  گرجستان  راهی  که  ایران 
بختیار است. ملی پوش دسته ۵۹ کیلوگرم ایران 
به تسنیم گفت: 2۷ خرداد به گرجستان می رویم 
و من اولین نماینده ایران خواهم بود که زیر وزنه 
خواهد رفت. در دوره قبلی که تیم برای اعزام به 
پارالمپیک توکیو آماده می شد، در آخرین گام به 
تایلند رفتیم و در آنجا در سطح بالایی به لحاظ 
آمادگی قرار داشت و در اوج بودیم که این مسأله 
باعث شد در توکیو با افت مواجه شویم. با توجه 
کنون در آمادگی کامل نیستیم  به آن تجربه، ا
و البته این روند طبیعی و قبل برنامه کادر فنی 
است؛ زیرا بعد از بازگشت از گرجستان به شکلی 
تمرینات را پیگیری می کنیم که در پاریس به اوج 
آمادگی برسیم. وی ادامه داد: دیگر نمی خواهیم 
تجربه قبلی تکرار شود. حتی ممکن است در 
وزن من و امیر جعفری که رقابت سنگین تر و 
تعداد نفرات نیز بیشتر است، مدال هم نگیریم. 
شرکت در مسابقات جام جهانی گرجستان فقط 
بابت حضورمآنکه آخرین گام در مسیر کسب 
سهمیه است، اهمیت دارد. موضوع مهم برای 
ورزشکاران و کادر فنی کسب مدال پارالمپیک 
است و ان شاءا... بتوانیم در آنجا موفق شویم. 
در واقع باید بگویم که وزن کشی هم در گرجستان 
کفایت می کند، اما وزنه سبکی می زنیم. وی با 
اشاره به آخرین موفقیت که اسفند ماه رقم خورد، 
گفت: در جام جهانی امارات در اسفند ماه با ۱۹6 
کیلوگرم به طلا رسیدم و رکورد آسیا را شکستم و 

همچنان در رنکینگ یک حضور دارم.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: هافبک ایرانی باشگاه اورنبورگ روسیه با چند پیشنهاد 
برای فصل آینده مواجه شده است. محمد قربانی هافبک سابق 
تیم فوتبال سپاهآنکه در نیم فصل سال گذشته راهی اورنبورگ 
روسیه شد در حال حاضر با چند پیشنهاد مواجه شده است. این 
بازیکن فصل گذشته ۱۴ بازی برای اورنبورگ انجام داد و عملکرد 
مثبتش باعث شده است تا دو باشگاه زسکا و دینامو مسکو به 
جذب او علاقه نشان دهند. بر اساس این گزارش، دو باشگاه زسکا و 
دینامو مسکو در حالی درخواست کتبی خود را به باشگاه اورنبورگ 
ارسال کرده اند که یک باشگاه فرانسوی هم خواهان جذب قربانی 
شده است. این بازیکن اما با اورنبورگ قرارداد دارد و فقط با رضایت 

این باشگاه می تواند راهی تیم دیگری شود. 

بیــنالمــلل
 سرمربی تیم ملی آلمان از شروع خوب مردانش در یورو 
گلسمان سرمربی تیم ملی  2۰2۴ ابراز خوشحالی کرد. یولیان نا
آلمان، پس از پیروزی ۵ بر یک مردانش برابر اسکاتلند در بازی 
گر کسی قبل از بازی می گفت که چنین  افتتاحیه یورو 2۰2۴ گفت: ا
نتیجه ای رقم می خورد؛ با کمال میل آن را قبول می کردم. 2۰ 
دقیقه تحسین برانگیز بازی کردیم. گل های اول مان عالی بودند. 
فکر می کنم اسکاتلند ی ها هم تحت تأثیر آن گل ها قرار گرفتند. 
گلسمان ادامه داد: ما توانایی  های مان را به خوبی به معرض  نا
نمایش گذاشتیم. من همچنین از نمایش ایلکای گوندوگان 
بسیار راضی ام. او خیلی خوب بود و مثل همیشه آماده دادن یک 
پاس خوب. اینکه بسیاری از بازیکنانم در همان ابتدای مسابقه 
خوب ظاهر شدند خیلی ارزشمند بود. سرمربی آلمان در پایان 
گفت: جمال )موسیالا( گل زیبایی زد. درست مانند فلورین ویرتز. 
ایلکای هم حقش بود که یک گل بزند. خیلی خوب شد که هر یک 
از گل های مان توسط یک نفر زده شد. قدم خوبی بود اما این تنها 

اول راه است. 
  استیو کلارک سرمربی تیم ملی اسکاتلند پس از باخت ۵ بر 
یک مردانش برابر آلمان در بازی افتتاخحیه یورو 2۰2۴ گفت: آلمان 
استثنایی بود و متأسفانه زور ما به آنها نمی رسید. نیمه اول اوضاع 
خیلی زود از کنترل مان خارح شد و بعد از آن دیگر نتوانستیم به 
بازی برگردیم. کلارک ادامه داد: ما هنوز کارهای دیگری پیش رو 
داریم که باید انجام دهیم. این همان چیزی که باید روی آن تمرکز 
کنش  کنش نشان دهیم. ببنیم بازیکنان چطور وا کنیم. باید وا
نشان می دهند. هدف ما کسب حداقل ۴ امتیاز از دو بازی 
بعدی است. سرمربی اسکاتلند در پایان گفت: شب سختی بود. 

نتوانستیم مطابق استانداردهای مان بازی کنیم. 
   لیونل مسی با دبل در دیدار برابر گواتمالا به رکورد گلزنی 
علی دایی در بازی های ملی رسید. تیم ملی فوتبال آرژانتین که 
خود را آماده حضور در کوپا آمه ریکا می کند در دیداری دوستانه 
به مصاف گواتمالا رفت. آرژانتین در این بازی دوستانه با نتیجه ۴ 
بر ۱ به پیروزی رسید. ستاره این بازی لیونل مسی بود که توانست 
دو گل به ثمر برساند و یک پاس گل هم به لائوتارو مارتینس بدهد. 

مارتینس هم دیگر بازیکن آرژانتین بود 
که در این بازی درخشید. او هم دو گل 
به ثمر رساند و یک پاس گل به مسی 
داد؛ با این تفاوت که یکی از گل های 

مارتینس از روی نقطه پنالتی بود. لیونل 
مسی با دو گلی که در این بازی به 

گل های ملی  ثمر رساند شمار 
خود را به عدد ۱۰۸ رساند تا با 
رکورد گلزنی علی دایی اسطوره 
کنون  فوتبال ایران برابری کند. ا

مسی تنها کریستیانو رونالدو را به 
عنوان بهترین گلزن تاریخ فوتبال 
جهان در گل های ملی پیش رو 

دارد. این ستاره پرتغالی ۱2۳ گل 
ملی دارد و بعید است که مسی 

بتواند به این رکورد برسد. مسی 
۵۱ گل از این تعداد گل های خود را 

در دیدارهای دوستانه برابر تیم های 
آمریکای جنوبی به ثمر رسانده است تا با 

رکورد پله اسطوره برزیل برابری کند. 

سرمربی تیم ملی: برخی ها با قلعه نویی زاویه دارند 

حلالی: اوسمار در قامت یک سرمربی نبود 

امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی فوتبال 
ایران روز شنبه در یک گفت وگوی رادیویی 
از  کارشناسان  انتقادات  به  کنش  وا در 
سبک بازی تیم ملی ایران در دیدار مقابل 
هنگ کنگ و ازبکستان گفت: »من ۱۰ سال 
است که این مشکل را نتوانستم حل کنم و 
مختص تیم ملی نبوده و هر تیمی می گیرم، 
این دوستان شروع می کنند. فرقی نمی کند 
قلعه نویی کجا باشد. در گل گهر هم باشم، 
آن را با پاری سن ژرمن مقایسه می کنند! در 
سپاهان تیم چهاردهم بود و وقتی یک تیم 
در رده دوم یا سوم است، از نظر جدولی 
ثبات دارد و با مقداری تقویت تیم را اول 
می شود کرد. من تیم را در رتبه چهاردهم 
تحویل گرفتم و همان تیم را با بودجه ۳۸ 
میلیاردی نایب قهرمان کردم. از آقای فتاحی 

که  که در سپاهان مسئولیت دارد بپرسید 
قلعه نویی تیم را با چه مبلغی بست. عزت ا... 
 ۹۰۰ من  اما  می گرفت  میلیارد  یک  پورقاز 
میلیون به او دادم. مبلغ چند بازیکن را کم 
کردم. سه کاپیتان یادگاری در سپاهان و یک 
کاپیتان یادگاری در استقلال دارم. نورافکن 
شرایط  بلژیک  در  و  نخواست  استقلال  را 
خوبی نداشت اما با یک بودجه کم، کاری 
کنون کاپیتان است.«  قلعه نویی  کردم که ا
در توضیح وضعیت قراردادی دستیارانش 
گفت: »من دستیار ندارم و همه آنها همکاران 
من هستند. خوشحال هستم مطهری به تیم 
کتور  کتور رفته و خودم که سابقه کار در ترا ترا
را دارم می دانم که هر کسی موجب افتخارش 
کتور در  است در این تیم بزرگ کار کند. ترا
دوره ما شرایط مالی بدی داشت اما زنوزی 

تیمی حرفه ای درست کرده و نتایج خوب 
مطهری نشان می دهد ما همکاران خوبی 
داریم. با همین نفرات جلو خواهیم رفت و 
شاید یک نفر به کادر ما اضافه شود. همه آنها 
کاربلد و باتجربه هستند و طارمی، جهانبخش 
و آزمون که آن سمت هستند، خودشان بارها 
اعلام کردند که ما در ایران تمرینات مدرن 
انجام می دهیم و این خیلی خوب است. 
که همچین تیمی  خیلی خوشحال هستم 
داریم.« سرمربی تیم ملی فوتبال ایران به 
کنش نشان داد  مسأله تغییر نسل هم وا
گفت: »به نظر من شناسنامه یک عدد  و 
است و در فوتبال مدرن جایی ندارد. آمادگی 
جسمانی الان مهمتر است. در دوره ما همه 
چیز تحت فشار جنگ بود و مثل الان نیست 
کمک  که علم تغذیه و علم تمرینات به ما 

می کند تا کریستیانو رونالدو را در این سن و 
سال اینقدر آماده ببینیم. بازیکنانی داریم 
مانند حاجی صفی که در لیگ قدرتی یونان 
بهترین نمایش را دارد. جوان تولید نمی شود 
خ  و این باید در تیم های پایه و باشگاهی ر
بدهد. وقتی یک بازیکن 2۴ ساله به تیم ملی 
اپن دعوت می شود حداقل ۳۰ بازی ملی  ژ
گر آریا یوسفی این تجربه را  تجربه دارد و ا
داشت، آن اشتباه بچگانه را انجام نمی داد. 
باید هم نتیجه گرا باشیم و تهاجمی بازی 
کنیم و هم نسل سازی را در دستور کار قرار 
بدهیم. اوایل بحث استفاده کردن از جوانان 
بود، الان بحث استفاده کردن از بازیکن مورد 
نظر دیگران است اما نمی بینند جای آن 
یک بازیکن 2۰ ساله دعوت کردیم. این ها با 

قلعه نویی زاویه دارند.«

اسماعیل حلالی پیشکسوت تیم فوتبال 
پرسپولیس می گوید این باشگاه باید مربی 
گر توان آن را  درجه یک خارجی جذب کند و ا

ندارد مربی ایرانی به خدمت بگیرد. 
   شرایط پرسپولیس

اسماعیل حلالی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
بیست وسوم  لیگ  در  پرسپولیس  شرایط 
اظهار کرد: پرسپولیس به قهرمانی رسید، اما 
سالی پر نوسان پشت سر گذاشت. در ابتدای 
فصل باشگاه  می توانست در پست هایی که 
ضعف  دارد بازیکنان تاثیرگذاری جذب کند، 
اما این اتفاق رخ نداد و این در روند رو به رشد 
کرد. به همین خاطر  پرسپولیس خلل وارد 
پرسپولیس در نیم فصل اول پرسپولیس با 
مشکلات زیادی روبه رو شده بود و امتیازات 
برخی بازی ها را از دست داد. وی افزود: در 
نیم فصل و بعد از جدایی یحیی گل محمدی، 

همه تصور می کردند مشکلات بیشتر شود، 
اما با جذب چند بازیکن در پست هایی که 
تیم نیاز داشت، خیلی از مشکلات کمتر شود. 
روند فنی تیم بهتر شود وتیم از نظر فنی به 

تعادل رسید. 
   عملکرد اوسمار 

در  اوسمار  عملکرد  درباره  ادامه  در  او 
پرسپولیس هم گفت: اوسمار هم آن زمان 
و هم الان در قامت سرمربی نبود اما از آنجا 
که به تیم کار کرده بود بازیکنان او را به خوبی 
می شناختند و او هم شناخت کافی پیدا کرده 
بود، به عنوان سرمربی انتخاب شد. او در آن 
مقطع به لحاظ روحی و روانی خیلی به تیم 
کمک کرد. بازیکنان هم دوست نداشتند که 
فرد دیگری بیاید و تازه بخواهند با تفکرات فنی 
او روبه رو شوند. با اینکه پرسپولیس به همراه 
اوسمار در جام حذفی شکست خورد و حذف 

شد اما در لیگ پیروزی های با ارزشی به دست 
آورد و تیم به ثبات رسید. 

   رقبا
پرسپولیس  رقبای  به  ادامه  در  حلالی 
گفت:  و  کرد  اشاره  گذشته  فصل  طول  در 
مهم ترین رقیب پرسپولیس استقلال بود که 
آنها هم فقط در کسب نتیجه ثبات داشتند، 
اما حواشی زیادی همراه آنها بود. این موضوع 
به پرسپولیس کمک کرد تا بتواند روند خوبش 
را ادامه بدهد و مدعی قهرمانی بماند. در 
هر صورت فصل پر نوسانی شاهد بودیم اما 
پرسپولیس توانست عملکرد خوبش را تداوم 

بخشد و در نهایت به قهرمانی برسد. 
   جدایی سرمربی

از  اوسمار  جدایی  درباره  ادامه  در  او 
گفت: من فکر می کنم این  پرسپولیس هم 
گر  پرسپولیس بود که به اوسمار اعتبار داد. ا

الان اوسمار از تیم های خارجی دیگر پیشنهاد 
دارد به خاطر این است که پرسپولیس به او 
اعتبادر داده است. همین الان هم می گویم که 
او سرمربی نیست و وقتی به ایران آمد به عنوان 
مربی آمد اما باشگاه در مقطعی تصمیمی گرفت 
که او را به عنوان سرمربی انتخاب کند. هنر مربی 
وقتی مشخص می شود که خودش تیم را ببندد 
و با آن تیم کار کند و به نتیجه برسد. به نظر من 
خوب شد که اوسمار رفت تا کسی را بیاورند که 
در قامت سرمربی باشد. حلالی همچنین درباره 
اینکه آیا در شرایط فعلی باشگاه باید به دنبال 
گر  انتخاب مربی ایرانی باشد یا خارجی گفت: ا
قرار است مربی خارجی بیاورند باید یک مربی 
گر باشگاه چنین توانی از  تاپ انتخاب شود و ا
نظر مالی ندارد، بهتر است به سمت مربیان 
ایرانی بروند که توان فنی نشستن روی نیمکت 

پرسپولیس را دارند. 

افت کیفیت تیم ملی 

تیم ملی در روزهای گذشته 2 دیدار مقدماتی جام جهانی، را 
پشت سر گذاشته است. از نظر من تیم ملی ایران کیفیت سابق را 
نداشت و وقتی مردم از شرایط راضی نبودند به این معنا است که 
تیم ملی ما از لحاظ فنی خوب نبوده. امیدوارم کادر فنی تیم ملی 
بازیکنان را برای انجام دیدار های مرحله بعد به خوبی آماده کند. 
تیم ملی ایران یک بازی معمولی را مقابل هنگ کنگ به نمایش 
گذاشت و تیمی را که ما می توانستیم بدون گل خورده و با به ثمر 
رساندن گل های زیاد شکست دهیم عملکرد نسبتا ضعیفی را 
در خطوط دفاعی نشان دادیم. مقابل ازبکستان نیز با توجه به 
اینکه میزبان بودیم و برگ برنده ای، چون هواداران را داشتیم 
پیروزی کمترین چیزی بود که می توانستیم به دست بیاوریم، 
اما با این تفاسیر مشخص شد که تیم ملی از کیفیت گذشته خود 
فاصله گرفته است. امیر قلعه نویی مربی بسیار توانمندی است و 
امیدوارم در مسائل فنی روی تیم بیشتر کار کند تا در مراحل بعد به 
مشکل بر نخوریم. عجیب است که با وجود چنین کشور پهناوری 
و وجود استعداد های بسیار در رشته فوتبال ما این چنین در 
خطوط دفاعی و هافبک مشکل داریم. از نظر من دلیل آن این 
ح می کنند و برخی  است که برخی گزینه های خودشان را مطر
استعداد ها اینگونه به بیراهه می روند. در بازی مقابل ازبکستان 
دیدیم که مهدی طارمی به عقب می رفت و توپ گیری می کرد. 
هافبک های تیم ملی به سختی مهاجمین را صاحب توپ می کنند 
و برای آن ها موقعیت می سازند. دفاع های مرکزی انگیزه و تمرکز 
کافی را نداشته اند و در آخرین دیدار اورونوف بازیکن ازبکستان به 
سادگی از بین آن ها عبور می کرد و به سمت دروازه ایران می رفت. 
با وجود قلعه نویی ما قطعا به جام جهانی صعود می کنیم، اما اینکه 
با شرایط سخت صعود نکنیم باید روی خطوط مختلف به خوبی 

که ممکن است به دردسر بیفتیم.  کار شود، چرا

مرتضیفنونیزاده
کارشناسفوتبال


